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P R O T O K Ó Ł Nr XI/25 

z obrad XI Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się dnia 26 czerwca 2025 r. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad X Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Raport o stanie Gminy Stara Biała za 2024 rok: 

a) przedstawienie Raportu, 

b) debata nad Raportem, 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stara Biała za 2024 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stara Biała absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za 2024 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała 

na lata 2025 – 2035. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2025 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie dopłat dla odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia  

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Ludwikowo. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowa Biała. ( dot. dz.  

o nr ewid. 65/6) 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowa Biała. ( dot. dz.  

o nr ewid. 49/39) 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo Duże. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Stara Biała w trybie przetargu ustnego nieograniczonego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Stara Biała 

darowizny nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny udziału  

w nieruchomości zabudowanej położonej w m. Maszewo Duże. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych, doradców zawodowych oraz nauczycieli przedszkoli pracujących  

z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, zatrudnionych  

w jednostkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stara Biała. 

19. Sprawy różne. 

20. Zakończenie obrad. 
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Obrady rozpoczęto 26 czerwca 2025 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 12:54 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. M. Bonkowska 

2. A. Brzozowska 

3. M. Downarowicz 

4. M. Gawarkiewicz 

5. I. Kraska 

6. M. Lewandowska 

7. A. Malanowska 

8. H. Murawski 

9. K. Paradowski 

10. A. Pawłowski 

11. K. Portalski 

12. M. Przyczka 

13. J. Sieradzki 

14. B. Sporczyk 

15. M. Turowska-Burczyńska 

 
Ad.1. 

Sesję otworzyła i przewodniczyła jej Małgorzata Edyta Lewandowska – Przewodnicząca Rady 

Gminy. 

Przywitała wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, Wójta Gminy Sławomira 

Wawrzyńskiego, Sekretarz Gminy Monikę Lisicką, Skarbnik Gminy Joannę Turalską, mecenasa 

Henryka Jastrzębskiego, Małgorzatę Bornińska odpowiedzialną za organizację pracy Rady 

Gminy, Grzegorza Szkopka, który przygotowuje relacje z posiedzeń Rady Gminy, przybyłych 

sołtysów i oglądających posiedzenie mieszkańców. W szczególności jednak powitała obecnych na 

dzisiejszej sesji Prezesa Zarządu Gospodarki Komunalnej ”Stara Biała” Sp. z o.o. Jarosława 

Rydzewskiego wraz z Moniką Adamczyk pracownikiem Spółki. 

Stwierdziła, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, 

wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 
Poinformowała, że obrady rady gminy są nagrywane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. 

 
Następnie, zanim przeszła do kolejnego punktu porządku obrad, tj. zatwierdzenia porządku obrad, 

wraz z Wójtem Gminy zwrócili się do Prezesa Jarosława Rydzewskiego z podziękowaniami  

i gratulacjami z okazji odejścia na emeryturę.  

 

Przewodnicząca odczytała skierowany do Prezesa list gratulacyjny w imieniu własnym, Wójta, 

radnych, pracowników Urzędu Gminy, sołtysów, czyli tych wszystkich osób, z którymi w ciągu 

życia zawodowego przyszło Prezesowi współpracować. Po czym wraz Wójtem wręczyli mu 

bukiet kwiatów.  
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Prezes Rydzewski ze swojej strony podziękował Wójtowi i radnym za zaufanie, którym go 

obdarzyli. Stwierdził, że starał się wraz z pracownikami aby spółka wykonywała swoje zadania 

jak najlepiej. Przyznał, że praca w spółce jak i współpraca z samorządem gminnym była dla niego 

przyjemnością. 

 

Następnie Przewodnicząca ogłosiła pół godziny przerwy w obradach. 

 

Po przerwie Przewodnicząca Rady powitała przybyłego Przewodniczącego Rady Powiatu 

Płockiego Lecha Dąbrowskiego. 

 

 

Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniem na sesję otrzymali porządek 

obrad. Zapytała, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. 

 

Wobec braku wniosków Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie porządku obrad. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie  

(15 głosów „za”). 

 
 
Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 

protokołu z posiedzenia X sesji Rady Gminy. Następnie zapytała radnych, czy mają uwagi  

lub zastrzeżenia do protokołu. 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie protokół z X sesji. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z X Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie  

(15 głosów „za”). 
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Ad. 4. 

Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 

 3 czerwca w budynku OSP Proboszczewice odbyły się kolejne konsultacje przeprowadzone 

przez PSE S.A. dotyczące budowy nowej linii elektroenergetycznej 400 kV na trasie z Grudziądza do 

Płocka; 

 6 czerwca podpisaliśmy umowę ze Starostą Płockim na dotację na zakup sprzętu  dla OSP 

Maszewo, Bronowo – Zalesie i  Proboszczewice. Każda z jednostek otrzymała dotację  

w wysokości 5 tys. zł; 

 7 czerwca odbyła się uroczystość poświęcenia i przekazania jednostce OSP Proboszczewice, 

zakupionego w ubiegłym roku średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego marki MAN.  

W uroczystości wzięli udział między innymi marszałek woj. mazowieckiego Adam Struzik  

i zastępca mazowieckiego  komendanta PSP w Warszawie bryg. Waldemar Wysowski, 

 W dniach 16-18.06 uczestniczyłem w szkoleniu z zakresu ochrony ludności i obrony cywilnej 

zorganizowanym przez Mazowiecki Urząd Wojewódzki; 

 23 czerwca podpisaliśmy umowę dotycząca powołania „Klastra energetycznego ziemi 

płockiej”. Klaster energii to porozumienie, którego celem jest współpraca w zakresie 

wytwarzania, magazynowania, równoważenia zapotrzebowania, dystrybucji lub obrotu energią 

elektryczną, paliwami lub ciepłem. Ma to na celu zapewnienie korzyści gospodarczych, 

społecznych lub środowiskowych dla jego stron, a także zwiększenie elastyczności systemu 

elektroenergetycznego. 

Stroną porozumienia musi być co najmniej jednostka samorządu terytorialnego, spółka 

kapitałowa utworzona przez jednostkę samorządu terytorialnego (na podstawie ustawy  

o gospodarce komunalnej) z siedzibą na obszarze działania klastra, lub spółka kapitałowa, 

której udział w kapitale zakładowym wspomnianej spółki jest większy niż 50%. 

 Współpraca obejmuje wytwarzanie, magazynowanie, równoważenie zapotrzebowania, 

dystrybucję energii elektrycznej lub paliw, lub obrót nimi, a także wytwarzanie, 

magazynowanie, równoważenie zapotrzebowania, przesyłanie lub dystrybucję ciepła, lub obrót 

ciepłem. W skład klastra weszły Gminy: Stara Biała, Brudzeń Duży, Bielsk, Bulkowo, 

Radzanowo, Bodzanów i Staroźreby. Wszyscy członkowie klastra muszą być przyłączeni do 

sieci dystrybucyjnej tego samego operatora systemu dystrybucyjnego elektroenergetycznego  

o napięciu znamionowym niższym niż 110 kV; 

 W dniu 5 czerwca dokonaliśmy odbioru budowy ulicy Makowej w Brwilnie. Koszt budowy to 

kwota 790 495 zł; 

 Unieważniliśmy II przetarg na budowę świetlicy wiejskiej w miejscowości Ogorzelice (wraz  

z zagospodarowaniem terenu)  ze względu na wysoką cenę. Najniższa oferta to kwota  

939 984,45 zł; 

 Jesteśmy na etapie rozstrzygania przetargu na budowę drogi łączącej ORLEN S.A. z drogą 

wojewódzką nr 559 – wykonanie kompletnej dokumentacji budowlanej. Najtańsza oferta 

opiewa na kwotę 1 154 970 zł i jest to spółka Sweco z Poznania; 

 Ogłosiliśmy przetargi na opracowanie dokumentacji technicznej budowy dróg na terenie gminy 

Stara Biała - poprawa infrastruktury drogowej na terenie gminy oraz na budowę  

ul. Malinowskiego w miejscowości Maszewo; 

 Od poniedziałku 30 czerwca wprowadzamy objazd dla autobusów na linii 111 w związku  

z budową drogi wojewódzkiej nr 540. Autobusy będą jeździć ulicą Chabrową następnie ulicą 

Płocką i ulicą Floriańską do pętli; 

 Od 23 czerwca  obowiązują nowe godziny pracy PSZOK w Ogorzelicach w dniach: wtorek, 

środa, piątek, tj. 12:30 -17:00 (było: 11:00-17:00). Pozostałe dni: czwartek i sobota pozostają 
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bez zmian, czyli czwartek: 8:00-16:00, sobota: 7:00-13:00. Informacje znajdują się na stronie 

gminy oraz na Facebooku; 

 Już na początku lipca planowane są pierwsze odbiory wyrobów zawierających azbest.  

W tym roku do odbioru wskazanych zostało 59 nieruchomości na terenie całej gminy, 

 Zakończyła się zbiórka elektroodpadów zorganizowana przez naszą gminę na rzecz  

6-letniego Alanka Raczkowskiego – mieszkańca naszej gminy chorego na dystrofię mięśniową 

Duchenn’a. Dzięki zaangażowaniu mieszkańców udało się zebrać prawie  

5,5 tony elektrośmieci, co pozwoliło uzyskać kwotę 2 174 zł. 

Całość tej sumy zostanie przekazana na konto Fundacji Siepomaga, która prowadzi zbiórkę na 

leczenie i wsparcie dla Alana. Serdecznie dziękujemy wszystkim mieszkańcom za okazaną 

pomoc i ogromne serce; 

 Trwają prace Komisji ds. szacowania szkód spowodowanych niekorzystnymi warunkami 

atmosferycznymi. W minionym okresie złożono: 97 wniosków o szacowanie szkód 

spowodowanych przymrozkami wiosennymi, które wystąpiły w kwietniu i w maju oraz  

41 wniosków o szacowanie szkód spowodowanych gradobiciem, które miało miejsce 

w czerwcu. Komisja planuje zakończyć prace w pierwszej połowie sierpnia, 

 Z programu” Mazowsze dla czystego powietrza 2025” otrzymaliśmy dotację na zakup 

zamiatarki do czyszczenia ulic na mokro w wysokosci 161 674 zł. 

 
Przewodnicząca Rady poprosiła o zadawanie pytań do sprawozdania Wójta. 

 
Radny Jan Sieradzki : 

 Zapytał, na jakim etapie jest droga przez wieś Włoczewo i czy jest możliwe, że jej budowa 

zostanie zrealizowana jeszcze w tym roku. 

Odpowiedź Wójta: 

 W tym roku na pewno nie uda się jej zrealizować, ponieważ nie ma takich możliwości  

i czasowych, i przede wszystkim finansowych. Do Starostwa nie wpłynęła jeszcze kompletna 

dokumentacja z Urzędu Wojewódzkiego i geodezja nie może jej uwidocznić w ewidencji 

gruntów i budynków. Natomiast wiadomo, że decyzja jest już ostateczna i prawomocna. 

Wobec braku kolejnych pytań, Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

 
 
Ad. 5a. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali Raport o stanie Gminy Stara Biała 

za 2024 rok w ustawowym terminie. Następnie Wójt pokrótce go omówił (raport stanowi załącznik 

do protokołu). 

 

 

Ad. 5b. 

Przewodnicząca otworzyła debatę nad Raportem. 

Następnie poprosiła radnych o zabieranie głosu w kwestii dotyczącej przedłożonego Raportu. 

 

Radni nie mieli uwag i pytań do Raportu o stanie Gminy Stara Biała za 2024 rok. 

 
 
Ad. 5c. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

wotum zaufania, następnie poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
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W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 74/XI/25 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania (uchwała  

w załączeniu do protokołu). 

 

 

Ad. 6. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stara Biała za 

2024 rok.  

Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały, następnie odczytała Uchwałę  

Nr 3.e./298/2025 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia  

24 kwietnia 2025 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Stara Biała 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2024 rok. Jest to opinia pozytywna. 

Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 75/XI/25 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stara Biała za 2024 rok (uchwała  

w załączeniu do protokołu). 

 
Ad. 7. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Stara Biała absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2024 rok wraz 

z uzasadnieniem oraz pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stara Biała  

w sprawie wykonania budżetu Gminy Stara Biała za 2024 rok, dającą podstawę do wystąpienia do 

Rady Gminy z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Stara Biała za 2024 rok, 

sformułowanym po rozpatrzeniu przez Komisję: sprawozdania finansowego za 2024 rok, 
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sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2024 rok wraz z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie mienia Gminy za 2024 

rok. 

Przewodnicząca odczytała również treść Uchwały Nr 3.f.1/223/2025 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 2 czerwca 2025 r. w sprawie opinii 

(pozytywnej) o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stara Biała w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Stara Biała za 2024 rok. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o zabieranie głosu w przedmiotowej sprawie. 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

 

Radna Monika Turowska-Burczyńska zgłosiła, iż w trakcie głosowania, z powodu problemów 

technicznych związanych ze słabym połączeniem internetowym, niefortunnie zaznaczyła głos 

wstrzymujący się, natomiast w rzeczywistości chciała zaznaczyć inaczej. Po czym oficjalnie 

oznajmiła, że  głosuje „za” podjęciem uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stara Biała 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2024 rok. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 76/XI/25 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stara Biała absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za 2024 rok (uchwała w załączeniu do protokołu). 
 
 
Ad.8. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni wcześniej otrzymali projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2025-2035. 

Dodała, że kwestie zmian zarówno w wieloletniej prognozie finansowej, jak i w uchwale 

budżetowej były omawiane na posiedzeniach komisji.  

Następnie zapytała, czy są uwagi, pytania lub wnioski do przedłożonego projektu uchwały. 

 

W związku z brakiem pytań i wniosków ze strony radnych Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 77/XI/25 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2025-2035 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad.9. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni wcześniej otrzymali projekt uchwały 

zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2025 rok. Następnie poprosiła  

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków ze strony radnych Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2025 rok. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 78/XI/25 zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2025 rok 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
 
Ad.10. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszyscy radni wcześniej otrzymali projekt uchwały  

w sprawie dopłat dla odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków.  

Następnie poprosiła o zabieranie głosu w sprawie przedłożonego projektu uchwały. 

 

W związku z brakiem uwag i wniosków ze strony radnych Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 79/XI/25 w sprawie dopłat dla odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 11. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego  

w m. Ludwikowo. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła 

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 80/XI/25 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Ludwikowo (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 12. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. 

Nowa Biała. ( dot. dz. o nr ewid. 65/6). Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt 

uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 81/XI/25 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowa Biała (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 13. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. 

Nowa Biała. ( dot. dz. o nr ewid. 49/39). Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt 

uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 82/XI/25 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowa Biała (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
 
Ad. 14. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego  

w m. Maszewo Duże. Stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 83/XI/25 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo Duże (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 15. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stara Biała w trybie przetargu ustnego 

nieograniczonego. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła 

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 84/XI/25 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Stara Biała w trybie przetargu ustnego nieograniczonego (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 16. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

przyjęcie przez Gminę Stara Biała darowizny nieruchomości stanowiącej własność Skarbu 

Państwa. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła  

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 85/XI/25 w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Stara Biała 

darowizny nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa (uchwała w załączeniu do 

niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 17. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

udzielenie bonifikaty od ceny udziału w nieruchomości zabudowanej położonej w m. Maszewo 

Duże. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie 

głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 86/XI/25 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny udziału  

w nieruchomości zabudowanej położonej w m. Maszewo Duże (uchwała w załączeniu do 

niniejszego protokołu). 
 
 
Ad. 18. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, 

logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych oraz nauczycieli przedszkoli 

pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, zatrudnionych  

w jednostkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stara Biała. 

Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

 

Wójt Gminy zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały tj., w  § 1. w tabeli, w której określono 

tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć m.in. nauczycieli przedszkoli zaproponował zmianę w pkt. 

7 oraz dopisanie pkt 8 zgodnie z zapisem poniżej: 

  

7. Nauczyciel pracujący z grupą obejmującą 

dzieci 6-letnie i młodsze, gdzie przeważa 

liczba dzieci 6- letnich 

22 

8. Nauczyciel pracujący z grupą obejmującą 

dzieci 6-letnie i młodsze, gdzie przeważa 

liczba dzieci młodszych niż dzieci 6-letnie 

25 
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Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,  

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 87/XI/25 w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych, doradców zawodowych oraz nauczycieli przedszkoli pracujących  

z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, zatrudnionych w jednostkach 

oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stara Biała (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 

 
Ad. 19. 
W sprawach różnych: 

Przewodnicząca udzieliła głosu Przewodniczącemu Rady Powiatu Płockiego Lechowi 

Dąbrowskiemu, który pogratulował Wójtowi uzyskanego wotum zaufania i absolutorium oraz 

Radzie Gminy za jej działalność. Następnie poinformował: 

- Powiat otrzymał od Orlenu prawie 65000000,00 zł na remont dróg powiatowych  

z przeznaczeniem na konkretne drogi i uruchamia procedurę realizacji począwszy od tych, dla 

których przygotowana jest już dokumentacja. W ramach tych zadań został rozstrzygnięty przetarg 

na budowę chodnika wzdłuż drogi Biała – Srebrna. W lipcu zostanie podpisana umowa  

z wykonawcą i w tym roku będzie realizacja. Przygotowana jest również dokumentacja na drogę 

w Bronowie - Zalesiu, która planowana jest do realizacji razem z drogą w kierunku Sierpca. 

Natomiast co najmniej rok, a może i więcej będzie trwało przygotowywanie dokumentacji 

przebudowy drogi od Domu Sióstr Zakonnych w Białej do ronda w Nowym Draganiu, w związku 

z potrzebą podziałów i wykupu gruntu; 

- Został rozstrzygnięty przetarg na budowę chodnika od zajezdni w Starych Proboszczewicach  

w kierunku Golejewa (300 m); 

- Poinformował aby potrzeby bieżących napraw zgłaszać bezpośrednio do Zarządu Dróg 

Powiatowych. Jeżeli nie będzie reakcji, wtedy będzie interweniował; 

- Poinformował, że wykonawca przebudowy drogi wojewódzkiej nr 540 w Proboszczewicach 

zgłosił się do Starostwa z problemem szybszego zatwierdzenia czasowej organizacji ruchu.  

W związku z tym Starostwo podjęło działania aby wspomóc wykonawcę w tym zakresie. 
 

Przewodnicząca Rady Małgorzata Lewandowska: 

 Zapytała na jakim etapie jest projektowanie ul. Bocznej w Maszewie. 

 Zapytała na jakim etapie jest zakup samochodów ratowniczo-gaśniczych dla OSP Maszewo  

i OSP Wyszyna. 

 Zapytała w sprawie projektowania i budowy dróg wojewódzkich 559 i 562. 
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Odpowiedź Wójta: 

 Została rozwiązana umowa z projektantem ul. Bocznej w Maszewie jak również ul. Leśnej  

w Maszewie Dużym, gdyż nie wywiązywał się z terminów i wcześniejszych uzgodnień. Został 

ogłoszony kolejny przetarg. Oferty będą otwierane dnia 2 lipca. 

 W trakcie przygotowywania jest przetarg na zakup używanych samochodów dla OSP. Do dnia 

15 lipca powinien zostać ogłoszony. 

 Od 21 lutego br. wniosek o wydanie decyzji ZRID - drogi wojewódzkiej Nr 559 jest  

u Wojewody. Wyraził nadzieję, że jeszcze w tym roku MZDW uda się uzyskać pozwolenie. 

Dodał, że dokumentacja projektowa dot. drogi wojewódzkiej Nr 562 oczekuje na pozwolenie 

wodnoprawne, co może potrwać dłużej ze względu na jej położenie w sąsiedztwie Wisły  

i  parku krajobrazowego. Stwierdził, że decyzja uzyskania ZRID-u to kwestia przyszłego roku.  

 
Przewodniczący Rady Powiatu Płockiego Lech Dąbrowski odniósł się do kwestii drogi 

wojewódzkiej Nr 559. Wyjaśnił, że między Energą a MZDW powstała spór co było powodem 

przestoju w działaniach. Powiat zorganizował spotkanie w siedzibie Energii, podczas którego 

doszło do porozumienia między tymi podmiotami i współpraca zaczęła się w końcu układać. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Adam Pawłowski: 

 Zapytał na prośbę mieszkańca ul. Azaliowej w Nowych Proboszczewicach. Czy w najbliższym 

czasie planowana jest zmiana z zakresu odbioru odpadów komunalnych od mieszkańców,  

a mianowicie wprowadzenie ograniczenia wagowego? 

 Poruszył kwestie ustawienia dwóch ławek przy Alei Księdza Sitkiewicza  

w Proboszczewicach. 

 Kiedy zostanie zrealizowane zadanie ze środków funduszu sołeckiego na 2025 rok. 

 Zapytał kiedy zostaną przeniesione urządzenia siłowni zewnętrznej na teren Centrum 

Sportowego w Proboszczewicach. 

Odpowiedź Wójta: 

 Wyjaśnił, że Gmina ma obowiązek odebrać każdą ilość wytworzonych przez mieszkańców 

odpadów komunalnych. Działania ograniczające nie są planowane, ponieważ to jest  niezgodne 

z ustawą. 

 Ławki zostaną zamontowane w lipcu. 

 Wyjaśnił, że urządzenia siłowni zewnętrznej znajdujące się przy szkole w Starych 

Proboszczewicach pozostaną na miejscu. Natomiast na terenie Centrum Sportowego zostaną 

zamontowane nowe urządzenia bardziej nowoczesne i bardziej atrakcyjne, w ramach tego 

zadania, które jest w budżecie, czyli plac zabaw i elementy siłowni zewnętrznej. 

Dodatkowo Wójt poinformował, że na wniosek Pani dyrektor szkoły podstawowej w Maszewie 

Dużym wystąpił do MZDW z sugestią zamontowania sygnalizacji świetlnej na przycisk przy 

przejściu dla pieszych przy wjeździe na ul. Szkolną. 

 

Radna Marzena Bonkowska: 

 Stwierdziła, że konieczne jest podjęcie działań, aby sygnalizacja świetlna na przyjściu dla 

pieszych na drodze wojewódzkiej nr 559 przy skrzyżowaniu z ul. Szkolną została zamontowana 

jak najszybciej. Poprosiła również o przycięcie nasadzeń w pasie drogowym, w tym miejscu 

oraz przy wyjeździe z Biedronki od strony drogi wojewódzkiej nr 559 oraz od ul. Zglenickiego, 

które ograniczają widoczność kierowcom. 

 

Sołtys sołectwa Bronowo-Zalesie Bogdan Jachimowicz: 

 Zapytał co z realizacją funduszu sołeckiego w Bronowie-Zalesiu, który zakładał montaż 

fotowoltaiki. 

 Poruszył kwestię potrzeby wymiany drzwi w garażu OSP. 



15/15 
 

 Zgłosił potrzebę wstawienia drugiej bramy wjazdowej dla samochodu OSP na wprost garażu, 

tak aby parkujące samochody nie przeszkadzały w przypadku konieczności wyjazdu do akcji. 

Odpowiedź Wójta: 

 Drzwi zostaną sprawdzone, czy nadają sie do naprawy czy są do wymiany. 

 W sprawie możliwości zamontowania drugiej bramy oraz wykonania zjazdu na drogę 

powiatową uzyska informację od zarządcy tej drogi. 

 

Sołtys sołectwa Ogorzelice Janina Antoszkiewicz: 

 Poprosiła aby częściej wykaszać boisko w Ogorzelicach oraz inne tereny zielone podlegające 

pod Gminę. 

 

Sołtys sołectwa Nowe Proboszczewice Jan Kozłowski: 

 Aby porozumieć się z PKP w sprawie uporządkowania terenu przy stacji kolejowej. 

 
Radni wspólnie ustalili termin wspólnego posiedzenia wyjazdowego wszystkich komisji na dzień 

8 lipca, godz. 9:00. 

 
 
Ad. 20. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady zamknęła obrady XI Sesji 

Rady Gminy Stara Biała. 
 

 

                                                                                          Przewodnicząca Rady 

 

 

                                                                           Małgorzata Edyta Lewandowska 

 

 

Protokołowała 

Małgorzata Bornińska 


